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ПРЕСКЛИПИНГ 

6 януари 2020 г., понеделник 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/izgotvjat-nacionalna-karta-kojato-da-pokazva-nedostiga-na-

apteki.html 

Кристина Налбантова, bTV, 3 януари 2020 

 

Изготвят национална карта, която да показва недостига на аптеки 

Целта е да се подобри достъпът до лечение, какъвто нямат десетки хиляди българи 

Национална карта ще показва недостига на аптеки. Целта е да се подобри достъпът до 

лечение, какъвто нямат десетки хиляди българи. 

В село Люлин живеят около 800 души. Там никога не имало аптека. Имало е обаче 

здравна служба. В нея бил лекарят, а в него - лекарствата.  

Семействата с малки деца поддържат налични най-важните медикаменти - купуват си ги 

от Перник. 

„Две деца имаме - за температура, за нос, за гърло задължително. За по-възрастните хора 

ще е удобно да имат обаче. Те няма как да отидат. Ако нямат и роднини”, казва Теодора 

Димчова. 

В съседното село живеят около 1600 души.  

Допреди няколко години в село Дивотино е имало аптека. Тя се е намирала в сградата на 

кметството и е обслужвала съседните села.  

И те си купуват лекарствата от Перник: 

„Дават ни всеки месец карта за пътуване. 4 пъти в месеца да ходим до града безплатно 

възрастните. Но ако нещо ти е лошо и аспирин нямаш.... няма, това е”, обясни Магда 

Миланова, с. Дивотино. 

Затова от Здравното министерство предлагат аптечна карта. Тя ще е разделена на области 

с информация за демографията и използването на лекарства за домашно лечение. Ако 

има недостиг, ще се откриват филиали на аптеки при облекчени условия. 

Фармацевтите обаче имат опасения. 

„Когато един фармацевт иска да открие аптека, да се види къде населението има нужда 

от аптека и тя да се открие там”, смята Саад Алуани, фармацевт. 

 

www.zdrave.net, 03.01.2020г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1"   
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Катедрата по „Хигиена“ на МУ-София отбеляза своя 100-годишен юбилей 
  

Броени дни преди Коледа Катедрата по „Хигиена“ към Медицински Факултет на 

Медицински Университет – София отпразнува своя 100-годишен юбилей в аудиторията 

на Университетската болница „Майчин дом“, София, съобщиха от учебното заведение. 

Катедрата е създадена през 1919 г. от проф. д-р Т. Петров, една година след откриването 

на Медицинския факултет, като една от шестте катедри, оглавени от титулярни 

професори. Катедрата е основен създател и източник на кадри за всички катедри по 

хигиена и научни институти в страната. 

Официални гости на събитието бяха зам.-министърът на здравеопазването д-р Бойко 

Пенков, ректорът на МУ-София проф. д-р Виктор Златков, дм, деканът на МФ към МУ-

София чл. кор. д-р Иван Митов, дмн, деканът на ФОЗ проф. Магдалена Александрова, 

дм, бившите ректори проф. д-р Васил Василев и акад. д-р Ваньо Митев, дългогодишния 
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ръководител на катедрата проф. д-р Димитър Цветков, ръководители на други катедри 

от страната и МУ-София. Ръководителят на Катедрата по хигиена професор Емил 

Воденичаров изнесе кратко слово, в което запозна аудиторията с историята на катедрата, 

научните направления, разработвани през годините, постиженията в научната и учебна 

дейност при обучението на студенти и специализанти. 

На тържественото честване, поздравления поднесоха официалните гости: д-р Бойко 

Пенков от името на Министъра на здравеопазването – г-н Кирил Ананиев, ректора на 

МУ-София, деканите на МФ, ФФ, ФОЗ, декана на ФОЗ-Варна – доц. Клара Дакова, от 

името на ректора на МУ-Плевен – проф. д-р Славчо Томов, г-н Цветан Симеонов – 

председател на Българската търговско-промишлена палата и други гости. 

Проф. Златков поздрави присъстващите и връчи на ръководителя на катедрата проф. д-р 

Емил Воденичаров почетния знак на ректора. В своето слово, той посочи: „ Катедрата по 

хигиена има важна роля в обучението на медицинските кадри. Научно-практическият 

потенциал на катедрата е в основата на развитието на различните направления особено 

в областта на превенцията. Членовете на Катедрата преподават с професионализъм, 

всеотдайност и стремеж към високи цели в съответствие с най-новите научни тенденции 

и в отлично сътрудничество с другите катедри от страната“. 

Почетни плакети «100 години Катедра по хигиена » бяха връчени от проф. Емил 

Воденичаров на официалните лица, изтъкнати представители на професионалното 

съсловие, ветерани. 
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МЗ обяви нов конкурс за директор на НЦТХ 
  

Министерство на здравеопазването обявява конкурс за директор на Национален център 

за трансфузионна хематология заради липсата на титуляр на поста, съобщиха за 

Zdrave.net от МЗ. 

През август 2017 г. е проведен конкурс за същата длъжност. Тогава той е спечелен от 

проф. Фани Мартинова. Тя обаче е освободена от поста през 2018 г., поради придобито 

право на пенсия за осигурителен стаж и възраст. Към момента длъжността се изпълнява 

от д-р Николай Николов, назначен временно до провеждането на конкурс за длъжността, 

уточниха от МЗ. Кандидатите трябва да притежават образователно-квалификационна 

степен „магистър” по медицина, да притежават призната специалност по трансфузионна 

хематология и квалификация по здравен мениджмънт. Конкурсът ще се проведе чрез 

защита на концепция на тема: „Стратегия за управление и развитие на Национален 

център за трансфузионна хематология“ и интервю. Документи за участие в конкурса се 

подават до 3 февруари 2020 г., като на кандидатите ще бъде предоставена длъжностна 

характеристика за конкурсната длъжност срещу подпис. Съобщенията във връзка с 

конкурса ще се обявят на информационното табло на входа на сградата на 

Министерството на здравеопазването и на електронната страница на МЗ. 
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Защо НЗОК отказва да плаща за специална храна на момиче с рядко заболяване? 
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Кристина е с рядко генетично заболяване - има непоносимост към протеини. При 

нея те образуват токсични субстанции, които увреждат тежко организма й 
  

Здравната каса отказа да плаща диетична храна за специални медицински цели на 

момиче с рядко заболяване. 

Семейството е в безизходица, защото няма пари за скъпия продукт, а това рискува 

живота на детето им. 

Кристина е с рядко генетично заболяване - има непоносимост към протеини. При нея те 

образуват токсични субстанции, които увреждат тежко организма й. 

"Може да се храни единствено с плодове и зеленчуци. Нищо друго не може да приема, 

позволяваме си ориз по малко и картофи", обясни Ани Петрова, майка на Кристина. 

За да живее, Кристина приема специална диетична храна. Доскоро се е плащала от Фонда 

за лечение на деца, който вече е към Здравната каса, и от кампанията "Българската 

Коледа", разказва майката. 

Кристина става пълнолетна и семейството се обръща към Здравната каса. 

В писмен отговор от НЗОК заявяват, че отказват да платят диетичната храна на 

Кристина, защото момичето е навършило 18 години. А за пълнолетните пациенти касата 

не плаща продукта. 

"Това е спазване на буквата на закона, това, което им е налично като наредба, без да се 

търси наистина шанс да се помогне на този пациент”, обясни д-р Адил Кадъм, който 

работи в клинична генетика в СБАЛДБ "проф. д-р Иван Митев". 

Семейството обжалва отказа на касата. А майката изработва играчки и участва с тях 

в  базари, за да събира пари за храната, която струва около 1500 лева на месец. 

"Нямаме друг избор. Нямаме изход. Утре нас може да ни няма”, споделя майката. 

Без храната рискът за живота на момичето е сериозен, казват лекарите. 
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Изготвят национална карта, която да показва недостига на аптеки 
  

Целта е да се подобри достъпът до лечение, какъвто нямат десетки хиляди българи 
  

Национална карта ще показва недостига на аптеки. Целта е да се подобри достъпът до 

лечение, какъвто нямат десетки хиляди българи. 

В село Люлин живеят около 800 души. Там никога не имало аптека. Имало е обаче 

здравна служба. В нея бил лекарят, а в него - лекарствата. 

Семействата с малки деца поддържат налични най-важните медикаменти - купуват си ги 

от Перник. 

„Две деца имаме - за температура, за нос, за гърло задължително. За по-възрастните хора 

ще е удобно да имат обаче. Те няма как да отидат. Ако нямат и роднини”, казва Теодора 

Димчова. 

В съседното село живеят около 1600 души. 

Допреди няколко години в село Дивотино е имало аптека. Тя се е намирала в сградата на 

кметството и е обслужвала съседните села. 

И те си купуват лекарствата от Перник: 

„Дават ни всеки месец карта за пътуване. 4 пъти в месеца да ходим до града безплатно 

възрастните. Но ако нещо ти е лошо и аспирин нямаш.... няма, това е”, обясни Магда 

Миланова, с. Дивотино. 
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Затова от Здравното министерство предлагат аптечна карта. Тя ще е разделена на области 

с информация за демографията и използването на лекарства за домашно лечение. Ако 

има недостиг, ще се откриват филиали на аптеки при облекчени условия. 

Фармацевтите обаче имат опасения. 

„Когато един фармацевт иска да открие аптека, да се види къде населението има нужда 

от аптека и тя да се открие там”, смята Саад Алуани, фармацевт. 

Филиалите ще работят поне по 4 часа 2 дни в седмицата. 

 

 TC "В. 24 часа" \f C \l "1" 

04.01.2020 г., с. 5 
  

814 опаковки се изпиват на месец, през юни дошло предупреждение 
  

Около 814 опаковки е средномесечното потребление на роакутан в България, а данни за 

невропсихични усложнения при български пациенти, лекувани с медиакамента, няма, 

обявиха пред „24 часа" от Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ). 

Още през юни 2019 г. Регулаторната агенция за лекарства и здравни продукти във 

Великобритания, съгласуавано с Европейската агенция по лекарствата (ЕМА), е 

публикувала съобщение, в което напомня за рисковете, свързани с употребата на 

лекарства, съдържащи ретиноиди, включително изотретиноин. В него се предупреждава 

за висок потенциал да доведат до вродени малформации на плода, поради което са 

противопоказни за употреба при бременност и невропсихични разстройства. Съобщава 

се и за депресия, влошаване на съществуваща депресия и тревожност и промяна в 

настроението при приемащите ретиноиди. Въпреки това британската агенция посочва, 

че не може да се установи ясно увеличаване на риска от психични разстройства при хора, 

приемащи перорални ретиноиди, в сравнение с тези, които не го правят. Но пациентите 

трябва да бъдат уведомявани за възможността да изпитат промени в настроението и 

поведението си и да говорят с лекаря си, ако това се случи. 

,До момента няма информация от ЕМА за действия, предприети по отношение на 

роакутан, включително като отговор на информацията, публикувана във 

Великобритания, но проблемът за безопасната употреба на ретиноидите, към които 

принадлежи роакутан, е бил многократно обсъждан от ЕМА и са предприемани мерки за 

информиране и предпазване от риска", казват още от ИАЛ. 

 

www.bgonair.bg, 04.01.2020 г. TC "www.bgonair.bg" \f C \l "1"   

https://www.bgonair.bg/a/4-world/183852-medikament-za-lechenie-na-akne-svarzan-s-

10-samoubiystva-vav-velikobritaniya 
  

Медикамент за лечение на акне свързан с 10 самоубийства във Великобритания 
  

Според експерти страничните ефекти от лекарството са твърде много 
  

Редактор: Ивет Арабова 

Лекарство, използвано от десетилетия срещу тежки форми на акне, е свързано с 10 

самоубийства в Обединеното кралство. В тази връзка Британският регулатор на пазара 

на лекарствата назначи нова проверка. Медикаментът се предлага и у нас, а страничните 

му ефекти са много и добре известни на лекари и фармацевти. 
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Веществото, което се съдържа в лекарството, се нарича изотретиноин и е от групата на 

провитамин А. Използва се за лечение на много тежки форми на акне, когато всички 

останали лекарства са безсилни. 

"Това е един доста сериозен медикамент. Аз на моите пациенти казвам, че това е тежката 

артилерия в лечението на акне. Ние винаги взимаме всякакви превантивни мерки, за да 

няма странични ефекти" обясни дерматологът д-р Йоана Пожаражка. 

Специалистите твърдят, че прибягват до изотретиноина изключително рядко. 

"Странични реакции има твърде много заради дозата, в която се употребява и може да 

води до нарушения в психиката. Официално е посочено в листовката, че би могло да има 

и случаи на опит за самоубийство", заяви фармацевтът Атнон Вълев. 

Медикаментът е забранен при бременни жени, защото може да доведе до малформации 

на плода и дори до спонтанен аборт.  От Изпълнителната агенция по лекарствата са 

категорични, че не съществуват данни за невропсихични усложнения при български 

пациенти. Те напомнят, че страничните ефекти на лекарството са описани в листовката 

за пациента и последно са редактирани през 2018 година след излизането на решение на 

Европейската Комисия. 

Всички държави членки, включително България, прилагат едни и същи препоръки по 

проблема. Към момента няма основания за България да бъде налагано допълнително 

ограничение, което да надхвърля предприетите мерки от всички държави в ЕС през 2018 

г., пишат още от Изпълнителната агенция. 

Репортаж на Боряна Благоева! 

 

www.capital.bg TC "www.capital.bg" \f C \l "1" , 05.01.2020 г. 

https://www.capital.bg/biznes/stoki_i_prodajbi/2020/01/05/3983551_nikolai_kostov_vse_

oshte_samo_1_ot_aptechnite_prodajbi/ 
  

Николай Костов: Все още само 1% от аптечните продажби в България стават 

онлайн 
  

Съсобственикът на аптеки "Ремедиум" пред "Капитал" 
  

На фона на 3750 физически аптеки броят на регистрираните за продажби в интернет 

обекти, които са 69, изглежда пренебрежимо малък. Забележително е, че половината 

от тях са се появили през последните две години и половина и това следва търсенето 

на клиентите, които започват да пазаруват все повече онлайн. В момента 

законодателството не позволява на аптеките да продават лекарства с рецепта 

онлайн, те имат право да доставят само медикаменти без рецепта, козметика, 

медицински изделия, диетични и детски храни и консумативи. Асоциацията на 

собствениците на аптеки от години настоява онлайн аптеките да имат право да 

доставят и продукти по лекарско предписание, както е в голяма част от 

западноевропейските страни. Николай Костов е собственик на аптеките "Ремедиум" 

и председател на Асоциацията на собствениците на аптеки. 

  

Увеличи ли се интересът на клиентите към покупките от онлайн аптеки през 

последните години? 

Интересът към онлайн аптеките се увеличи драстично и съответно броят на онлайн 

магазините нарасна стремглаво. Вече почти всички големи и средно големи вериги имат 

онлайн услуги. Реално действащите силни аптеки са 30 на брой. Все още делът им от 

целия фармацевтичен пазар е много малък – през тях минават 1% от продажбите на 

лекарства без рецепта, хранителни добавки и козметика, защото все още не могат да се 

https://www.capital.bg/biznes/stoki_i_prodajbi/2020/01/05/3983551_nikolai_kostov_vse_oshte_samo_1_ot_aptechnite_prodajbi/
https://www.capital.bg/biznes/stoki_i_prodajbi/2020/01/05/3983551_nikolai_kostov_vse_oshte_samo_1_ot_aptechnite_prodajbi/
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продават лекарства с рецепта. Ако се погледне през призмата на големия фармацевтичен 

пазар, продажбите онлайн са все още незначителни, но пък в някои категории – на 

определени хранителни добавки и в дермокозметиката, вече има цели брандове, при 

които 20% от продажбите минават онлайн. Попадайки онлайн, пациентите имат огромен 

избор, който не биха имали във всяка аптека. При нас например достъпните онлайн 

продукти вече са над 33 хиляди на брой. 

Какъв е профилът на онлайн купувача? 

Това са основно млади хора от големите и по-малките населени места, които купуват 

продукти с по-висока цена и ниска пенетрация на пазара. Търсят се продукти, които не 

могат да бъдат намерени навсякъде. Освен това за продуктите от високия ценови клас се 

получава интересният феномен на много голямата разлика в цените онлайн и във 

физическата аптека – онлайн цената може да бъде драстично по-ниска, отколкото 

офлайн. По този начин софийският пазар става национален. Софийският пазар много се 

различава от този в останалите градове - тук модерните аптеки са най-много и водят до 

силна и професионална конкуренция. Тъй като София е най-големият пазар, и цените тук 

са най-ниски на фона на цялата страна, особено на лекарства без рецепта, хранителни 

добавки и козметика. В онлайн аптеките тези цени и възможностите за промоции, 

подаръци, допълнителни услуги за клиентите стават видими и достъпни в цялата страна. 

Освен това има много брандове, които се дистрибутират регионално в столицата и нямат 

медицински или търговски представители в малките населени места. Изведнъж до 

останалата част от страната стават достъпни стотици продукти, които не са се продавали 

там, и това също предизвиква интерес. 

 Каква част от клиентите ви са от провинцията? 

Около половината ни клиенти в онлайн аптеката живеят извън столицата и са от всякакви 

населени места, включително малки села, чиито имена чуваме за пръв път. Те купуват 

всичко – лекарства, скъпи хранителни добавки, козметика. Същите тези хора в малките 

населени места биха могли да си купуват през този канал и лекарства по лекарско 

предписание, така както тази възможност имат гражданите на множество държави в ЕС, 

САЩ и Канада. Отдавна във Великобритания, Германия и Холандия може да се пазарува 

така и това не създава никакви проблеми, напротив, създава предимства за 

потребителите, защото имат достъп през онлайн досието и рецептите си до лекарствата, 

които е предписал лекарят им. От Асоциацията на собствениците на аптеки, която 

обединява веригите аптеки в България, настояваме за електронно здравеопазване и за 

възможност от всяка точка на България, включително и в големите градове, където 

хората нямат физическа възможност да излязат от офиса или са болни и не напускат дома 

си, да може да се пазарува онлайн. Това би било неоценима услуга. В САЩ например 

аптеките предлагат такава услуга – доставка до дома до два часа след изписването на 

рецептата. Въвеждането на електронната рецепта в България много ще улесни този 

процес, не че е невъзможно да се случи и когато тя липсва. Всеки гражданин е търсил за 

близък или за себе си лекарство в чужбина с рецепта, написана на латински. В много 

държави се използват не само електронни, но и сканирани и хартиени рецепти, целта е 

да се улеснят пациентите. Като цяло в повечето европейски държави изписването и 

получаването на лекарства вече е дигитален процес. Сега виждаме, че делът на всички 

категории расте бързо – за здравословен начин на живот се купуват много добавки, за 

проблемна кожа – специфична дермокозметика. Виждаме, че за голяма част от 

лекарствата без рецепта има искане за спешни доставки – когато пациентът има болки, 

настинка, грип. Все още имаме проблем с тези доставки в по-малките населени места – 

дори и да сме готови за час, куриерските фирми имат графици и маршрути и посещават 

малки градове и села в определени дни от седмицата. Обикновено в София доставката 

става за един ден. 
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Дали доставката ще бъде безплатна зависи от самата поръчка. При нас например над 40 

лева и до 1 килограм тегло доставката е безплатна. Лекарствата по принцип са леки, а 

средната стойност на поръчката при нас е над 60 лв., така че над 80% от доставките са 

безплатни за клиентите ни. 

Кога пазаруват вашите клиенти – първо виждат продукта във физическата аптека 

и после го купуват за втори път онлайн или обратното? 

Съществуват и двата варианта на пазаруване. Има клиенти, които се запознават с 

продукта във физическата аптека, купували са го и са го използвали и след това го 

купуват дигитално. Има клиенти, които са видели продукта онлайн и идват специално 

да го изпробват физически. Това е един допълнителен канал за връзка с клиентите, 

допълнителна удобна възможност за пациентите да имат достъп до различни продукти. 

Затова този процес се развива съвсем естествено. 

Все още той е в съвсем начално състояние. В нашата аптека 25 служители се занимават 

само с онлайн аптеката, но има сайтове, в които за този начин на обслужване на 

клиентите отговарят много повече служители, например framar. Всяка онлайн аптека има 

своите особености. Тъй като онлайн търговията в ЕС се развива изключително бързо, и 

там наблюдаваме специализация на онлайн аптеките – има специалисти, които продават 

основно лекарства без рецепта и козметика, аптеки, които продават основно 

медикаменти по лекарско предписание, има и смесени аптеки. Това ще се случи по-

нататък и в България, ако бъде разрешена продажбата на лекарства с рецепта. 

Онлайн търговията е изключително важна за потребителите, защото по този начин 

получават в офиса и у дома продукти, до които трудно биха имали достъп. Много се 

надявам българското законодателство да бъде променено и да даде възможност на 

Изпълнителната агенция по лекарствата да лицензира онлайн аптеки и за търговия с 

лекарства по лекарско предписание. 

Интервюто взе Десислава Николова 

 

 


